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Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. januar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 683 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 683:  

”Hvor mange danskeres dna fra covid-test er i alt registreret og gemt for eftertiden i 

Danmarks Nationale Biobank? Der henvises til artikel i Politiken af 23/1-21: ”Vores 

dna fra coronatests er en guldgrube af data, som myndighederne gemmer””. 

 

Svar: 

Sundhedsministeriet har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Statens Serum 

Institut. Det bemærkes i den sammenhæng, at Staten Serum Institut er ansvarlig for 

Danmarks Nationale Biobank.  

 

Statens Serum Institut (SSI) oplyser:  

”DaŶŵarks NatioŶale BiobaŶk har prøver fra 9ϱϱ.99ϲ iŶdivider, soŵ er taget i regi af 
Testcenter Danmark. Det understreges, at formålet med covid-19 test ikke er at på-

vise og opbevare humant DNA, men at påvise tilstedeværelsen af SARS-CoV-2 RNA i 

den respektive prøve. I prøver fra svælget kan der imidlertid også komme DNA med 

fra testpersonen som biprodukt, der kan indgå i forskningsprojekter, men alene efter 

alle relevante godkendelser er indhentet, herunder fra Videnskabsetisk Komite. SSI er 

ikke bekendt med, om der er tilstrækkelige mængder af humant DNA tilstede i nogle 

af disse prøver til at foretage omfattende genetiske undersøgelser. SSI, herunder 

Danmarks Nationale Biobank, vil afklare anvendeligheden af prøverne til at lave hu-

man genetiske undersøgelser.  

 

Restmaterialet fra prøven bliver lagt i Danmarks Nationale Biobank, hvis prøven er 

positiv for SARS-CoV-2 RNA. Dette har hjemmel i databeskyttelseslovens § 10, og 

restmaterialet vil således alene blive brugt til at udføre statistiske eller videnskabelige 

undersøgelser af væsentlig samfundsmæssig betydning. Såfremt prøven ikke er posi-

tiv, destrueres det biologiske materiale herefter. SSI opbevarer biologisk materiale 

udtaget til PCR-test for covid-19 indtil, at materialet ikke længere har videnskabelig 

eller statistisk værdi.  

 

I øvrigt kan oplyses om, at der ikke modtages biologisk materiale på SSI, som er udta-

get ved kviktest for covid-19.” 

 

Jeg kan henholde mig til Statens Serum Instituts svar.  
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